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Protokół Nr 24/2020 

Protokół z posiedzenia Komisji Ekonomicznej Rady Miejskiej w Tarnowie, które odbyło się 27 maja 
2020 r. w trybie zdalnym, w formie wideokonferencji oraz w aplikacji eSesja od godziny 1420 
do godziny 1548. W posiedzeniu wzięli udział wszyscy członkowie Komisji oraz goście: 

p. Sławomir Kolasiński – Skarbnik Miasta Tarnowa, 
p. Piotr Augustyński – Zastępca Prezydenta Miasta Tarnowa, 
p. Agnieszka Batko – Dyrektor Wydziału Rozwoju Gospodarczego UMT, 
p. Elżbieta Starzyk – Zastępca Dyrektora Wydziału Podatków i Windykacji UMT, 
p. Rafał Nakielny – Dyrektor Wydziału Infrastruktury Miejskiej UMT, 
p. Adam Gurgul – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Komunikacji, 
p. Andrzej Zając – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta UMT, 
p. Krystyna Mierzejewska – Radna Rady Miejskiej. 
p. Marek Ciesielczyk – Radny Rady Miejskiej. 
 

Przewodniczący Sebastian Stepek otworzył posiedzenie Komisji o godzinie 1420. Członkowie Komisji 
potwierdzili swoją obecność, zgłaszając się do quorum w programie eSesja, po czym Przewodniczący 
przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa o wykonaniu Budżetu za I kwartał 2020 r. 
2. Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa na temat realizacji inwestycji zapisanych w Budżecie 

na rok 2020 oraz w WPF na lata 2020 – 2037 (materiał sesyjny nr 7). 
3. Opiniowanie materiałów sesyjnych – XXX zwyczajna sesja RM – 28.05.2020 r.: 

• zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 
2020-2037 (mat. I), 

• zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2020 (mat. II). 

Przewodniczący Sebastian Stepek zaproponował poszerzenie porządku obrad o punkt 4. „Informacja 
Prezydenta Miasta Tarnowa o wysokości wsparcia udzielonego tarnowskim przedsiębiorcom 
w związku z COVID-19”. 

Skarbnik Sławomir Kolasiński poinformował o złożonych autopoprawkach Prezydenta do materiałów 
sesyjnych nr I i II. 

Komisja przyjęła w głosowaniu poszerzony porządek posiedzenia (5 głosów „za”, 0 przeciw, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu). 

Ad. 1) Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa o wykonaniu Budżetu za I kwartał 2020 r.  

Skarbnik Sławomir Kolasiński na wstępie zaznaczył, że oprócz informacji za I kwartał, należy 
również przyjrzeć się dochodom w samym marcu i kwietniu – w porównaniu do roku 2019 Miasto 
uzyskało niższe wpływy z podatku PIT i CIT – o 9 mln zł, wpływy z opłat – o 6,7 mln zł mniej, dochody 
pozostałe – ok. 3 mln zł mniej niż w tym samym okresie (marzec i kwiecień). Łączne braki 
w dochodach wynoszą około 20 milionów złotych. 

Radny Józef Gancarz zapytał, czy w maju zwiększają się dochody w porównaniu do kwietnia. 
Skarbnik Sławomir Kolasiński oznajmił, iż Ministerstwo Finansów do 10 czerwca przekaże 
informację o udziale w PIT za maj. Zaznaczył przy tym, że informacja jest przesunięta w czasie – 
podatki za kwiecień wpłacane były do 20 maja, tak więc będą to dane de facto za kwiecień. Należy więc 
spodziewać się, że kwoty te będą jeszcze niższe, ponieważ zamrożenie gospodarki trwało od połowy 
marca i cały kwiecień.  

Radny Zbigniew Kajpus zapytał, czy spadek wpływów z PIT może być większy niż 40 %.  Skarbnik 
Sławomir Kolasiński nie chciał prognozować – powtórzył dane, które już są potwierdzone – 
za marzec i kwiecień w stosunku do marca i kwietnia 2019 r. jest mniej o 9 mln zł. 

Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił o uszczegółowienie informacji dotyczącej dochodów 
majątkowych (wykonanie: 5.071.850,70 zł, w tym dochody ze sprzedaży majątku 897.438,24 zł) 
zawartej w sprawozdaniu Rb-NDS. Skarbnik Sławomir Kolasiński wyjaśnił, iż wykonanie dochodów 
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ze sprzedaży majątku jest na poziomie 10 %, pozostałe dochody majątkowe pochodzą ze środków 
zewnętrznych. Wobec przesunięcia inwestycji przebudowy ulicy Lwowskiej na rok 2021, dochody 
mogą być mniejsze o około 25 milionów złotych. Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił 
o informację, które nieruchomości zostały sprzedane – Skarbnik Sławomir Kolasiński zadeklarował 
przygotowanie odpowiedzi. 

Ad. 2) Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa na temat realizacji inwestycji zapisanych 
w Budżecie na rok 2020 oraz w WPF na lata 2020 – 2037 (materiał sesyjny nr 7). 

Przewodniczący Sebastian Stepek, dokonując wprowadzenia do dyskusji, przypomniał o spadających 
dochodach Budżetu Miasta w związku z epidemią koronawirusa. W tej sytuacji należy zastanowić się, 
które inwestycje (a jest ich mniej niż w poprzednich latach) mogą być przesunięte w czasie, z których 
można ewentualnie zrezygnować, które mają dofinansowanie z zewnątrz. Poprosił o przedstawienie 
takiej informacji wraz z podaniem kwot, jakie są przypisane do poszczególnych inwestycji.   

Dyrektor Wydziału Infrastruktury Miejskiej UMT Rafał Nakielny wymienił inwestycje, których 
realizacja może być odłożona w czasie: 

• budowa tężni solankowej w okolicach Góry Św. Marcina (481.495 zł) – wykonano dokumentację 
i przygotowano przetarg, jednak realizacja inwestycji została wstrzymana,  

• budowa boiska na Terlikówce (415.852 zł) – można ograniczyć zadanie do wykonania 
dokumentacji projektowej i przygotować do realizacji w kolejnych latach, 

• budowa tras rowerowych w rejonie Góry Św. Marcina (500.000 zł) – będzie opracowana 
dokumentacja projektowa, wystąpienie o pozwolenie na budowę, realizacja przełożona na rok 
2020. 

Większość zadań posiada dofinansowanie ze środków zewnętrznych, dlatego rezygnowanie z nich 
będzie skutkowało utratą tych środków.  

• Sami – Dzielni! (160.000 zł) – zadanie nie będzie realizowane, 

• Kantoria Centrum Wypoczynku i Rekreacji – budowa amfiteatru wraz z budową zjazdów 
i parkingów przy ul. Piłsudskiego (2.011.251 zł w Budżecie na 2020 r.) – I etap inwestycji, na który 
Miasto uzyskało 700 tysięcy złotych dofinansowania, został zrealizowany. Wystąpiono do instytucji 
zarządzającej środkami z zapytaniem, czy w przypadku wycofania się z realizacji II etapu zadania 
nie trzeba będzie zwrócić dotacji. Z otrzymanej odpowiedzi wynika, iż konieczne będzie powtórne 
przejście procedury oceny projektu i nie ma pewności, że dofinansowanie będzie utrzymane (może 
być konieczność zwrotu). W związku z tym opracowywany jest projekt w wersji okrojonej, decyzja 
o zawieszeniu lub kontynuacji realizacji inwestycji będzie podjęta po przetargu. 

Radny Marek Ciesielczyk zapytał, czy Miasto ma zamiar wycofać się z budowy biurowca Kapłanówce, 
który ma kosztować 100 milionów złotych. Dyrektor Rafał Nakielny wyjaśnił, iż projekt jest 
finansowany przez ministerstwo w formie przygotowania partnerstwa publiczno – prywatnego, 
trwają procedury, ale być może będzie możliwe wycofanie się, jeśli po złożeniu ofert przez trzech 
wykonawców okaże się, że zadanie przekracza możliwości finansowe lub nie leży w interesie 
publicznym. Tymczasem trwa procedura dialogu konkurencyjnego. Prezydent Piotr Augustyński 
oświadczył: nie zamierzamy się wycofać. 

Radny Józef Gancarz poprosił o kwotę z Budżetu Gminy Miasta Tarnowa na II etap Kantorii 
(w okrojonej wersji). Dyrektor Rafał Nakielny powtórzył, że 700 tysięcy złotych Miasto już otrzymało 
jako dofinansowanie I etapu. Natomiast II etap według wartości kosztorysowych będzie kosztował 
około 6-7 mln, przy dofinansowaniu na poziomie 1,5-2 mln. W okrojonej wersji ma być zachowany 
amfiteatr, część alejek od strony południowo - wschodniej i chata grillowa, bez alejek po drugiej 
stronie stawu (zbyt kosztowne zadanie z uwagi na różnice wysokości). Po ogłoszeniu przetargu będzie 
wiadomo, jakich kosztów należy się spodziewać. Radny Józef Gancarz stwierdził, że Miasta nie stać 
w tej chwili na takie wydatki i stał na stanowisku, iż należy zawiesić tę inwestycję na dwa lata, 
ponieważ są pilniejsze potrzeby.  
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Kontynuując, radny Józef Gancarz zapytał o przebudowę przedszkola w Krzyżu. Poprosił 
o wyjaśnienie, czy po rozstrzygnięciu trzeciego przetargu zadanie będzie o 1,5 miliona złotych droższe 
niż w zakładał kosztorys. Dyrektor Rafał Nakielny sprostował tę informację: w przetargu złożona 
została oferta opiewająca na kwotę o ponad 1,5 mln niższą od wyliczonej w kosztorysie inwestorskim. 
Należy uzupełnić środki w Budżecie, bo te zostały zapisane w mniejszej wysokości. Na 2020 roku 
zapisana została kwota 100 tys. zł, w WPF zostaną zwiększone wydatki na rok 2022.  

Przewodniczący Sebastian Stepek powtórzył informację, którą radni otrzymali na posiedzeniu 
Komisji Spraw Komunalnych – iż podpisana została umowa na realizację domu kultury na Osiedlu 
Westerplatte. Przyznał, że radni mieli wątpliwości, czy ta inwestycja powinna być teraz realizowana, 
biorąc pod uwagę jej koszt (ogółem 3,5 mln zł, w 2020 r. – 100 tys. zł) oraz fakt, iż zadanie nie ma 
żadnego dofinansowania zewnętrznego. Zapytał, kto podjął taką decyzję, aby ta inwestycja była 
realizowana, skoro radni brali ją pod uwagę jako jedną z pierwszych do wykreślenia. 

Skarbnik Sławomir Kolasiński wyjaśnił, że najpierw przetarg został rozstrzygnięty, a dopiero później 
pojawiły się głosy o rezygnacji z budowy domu kultury. Informacje te potwierdził Dyrektor Rafał 
Nakielny, dodając, iż gdyby Miasto zrezygnowało z zadania po wyborze oferty, należałoby się liczyć 
z konsekwencjami finansowymi. Prezydent Piotr Augustyński przypomniał, że Gmina Miasta 
Tarnowa kupiła od Tarnowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej grunt, na którym ma powstać dom kultury. 

Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił o przedstawienie informacji na temat inwestycji 
drogowych realizowanych przez Zarząd Dróg i Komunikacji – które będą wstrzymane, które 
przesunięte na przyszły rok i przede wszystkim jak wygląda sprawa przebudowy ulicy Lwowskiej. 

Zastępca Dyrektora ZDiK Adam Gurgul poinformował, że po przeprowadzeniu analizy proponuje się 
przesunięcie lub rezygnację z następujących zadań: 

• ulica Lwowska – przesunięcie środków w WPF w związku z odstąpieniem przez zamawiającego 
(Gminę Miasta Tarnowa) od umowy z wykonawcą – z przyczyn leżących po stronie wykonawcy. 
Przesunięciu ulegnie kwota około 11 milionów złotych, 

• trasy rowerowe Pogórza – ograniczenie zakresu realizacji do jednej ścieżki rowerowej, która jest 
już zakontraktowana (przebieg ścieżki: ulica Czerwonych Klonów – Traugutta – Kwiatkowskiego) – 
proponowana kwota do przesunięcia to około 3 miliony złotych, 

• kanalizacja ulicy Orkana (320 tysięcy złotych) – chodzi o wywłaszczenie, analiza sytuacji pokazuje, 
że środki nie będą wydatkowane w roku bieżącym,  

• ulica Równoległa (98 tysięcy złotych), 

• ulica Poziomkowa i ulica Czereśniowa – zadania wybrane w Budżecie Obywatelskim, łączny koszt 
ich realizacji to 1 milion złotych. 

Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił o podsumowanie kwot przeznaczonych na wymienione 
zadania drogowe. Dyrektor Adam Gurgul poinformował, iż będzie to około 16 milionów złotych, 
powtórnie zaznaczając, iż są to propozycje przedstawione po przeprowadzeniu analizy. Skarbnik 
Sławomir Kolasiński dodał, iż jest to kwota wydatków i środki będą musiały być zdjęte również 
po stronie dochodów – w przypadku inwestycji z dofinansowaniem.  

Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił w związku z tym o informację, jaki będzie ubytek 
po stronie dochodów na poszczególnych zadaniach. Skarbnik Sławomir Kolasiński podał kwoty 
dochodów zapisane na inwestycje, których realizacja miałyby być odłożona: ulica Lwowska 9 mln zł, 
trasy rowerowe Pogórza 1.579 tys. zł, Kantoria 1.778 tys. zł.  

Przewodniczący Sebastian Stepek podsumował: w wyniku przesunięcia lub rezygnacji z realizacji 
inwestycji nie zostaną wykonane wydatki na kwotę około 18 milionów złotych oraz dochody na kwotę 
około 10 milionów złotych, co daje około 8 milionów złotych oszczędności.  

Radny Józef Gancarz sugerował, aby utrzymać inwestycje na ulicy Poziomkowej i Czereśniowej – są to 
zadania, które zostały wybrane w Budżecie Obywatelskim. Radna Grażyna Barwacz również odniosła 
się do Budżetu Obywatelskiego, pytając, czy zadania wybrane przez mieszkańców będą miały jakieś 
pierwszeństwo w realizacji w latach następnych, bez konieczności ponownego poddawania ich pod 
głosowanie mieszkańców. 
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Poruszyła też temat domu kultury na Osiedlu Westerplatte, którego budowa ma kosztować około 3,2 
mln zł, natomiast budowa przedszkola w Krzyżu – ponad 5 mln zł. Zwróciła uwagę, że jest to zupełnie 
inna instytucja, która musi spełniać inne wymogi Sanepidu, wykonywany będzie inny zakres prac, stąd 
też inna (wyższa) kwota. Dyrektor Rafał Nakielny w uzupełnieniu podał, iż w przedszkolu nr 15 
dodatkowo będzie wykonany remont istniejącego (starego) budynku. 

Radna Krystyna Mierzejewska przypomniała, że temat budowy domu kultury na Osiedlu 
Westerplatte pojawił się jeszcze w poprzedniej kadencji Rady (zabiegała o to m.in. radna Barbara 
Koprowska), przygotowania trwają od dłuższego czasu, inwestycja ma bardzo dużo zwolenników 
wśród mieszkańców. Zadeklarowała, że będzie przeciwna rezygnacji z tej inwestycji.  

Przewodniczący Sebastian Stepek oświadczył, że nie jest przeciwnikiem budowy domu kultury – 
proponuje przesunięcie tej inwestycji. Ale skoro umowa została już podpisana, nie ma takiej 
możliwości. 

Radny Zbigniew Kajpus wyraził ubolewanie z powodu faktu, iż wnioskowana przez niego 
od dłuższego czasu przebudowa Stadionu Miejskiego ciągle jest przesuwana na lata następne. 
Ze stadionu korzysta wielu mieszkańców Tarnowa i nikt z radnych się za tą inwestycją nie ujął.  
Zdaniem radnego Zbigniewa Kajpusa wpływy do Budżetu w 2020 roku będą o około 40 % mniejsze. 
Mówił o tym, że może braknąć pieniędzy na chodniki, na komunikację miejską czy odbiór śmieci. 
Przekonywał, iż nie można zadłużać mieszkańców po to, by realizować inwestycje, które nie są 
niezbędne. Przypomniał, że radni klubu Koalicji Obywatelskiej prosili o przeprowadzenie analiz 
i wstrzymanie się od podejmowania decyzji w czasie epidemii, ponieważ nie wiadomo, jaka będzie 
sytuacja finansowa w przyszłym roku.  

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny poprosił o potwierdzenie, czy w tym roku zostaną rozstrzygnięte 
przetargi na dom kultury na Os. Westerplatte oraz na przedszkole w Krzyżu i czy Miasto nie wycofa się 
z tych inwestycji – Dyrektor Rafał Nakielny powtórzył, że przetarg na dom kultury został 
rozstrzygnięty, podpisana jest umowa. Natomiast jeśli chodzi o przedszkole nr 15, podpisanie umowy 
uzależnione jest od podjęcia przez Radę Miejską uchwały zmieniającej Budżet, w której zabezpieczone 
są środki na to zadanie. Obydwa zadania będą realizowane przez tego samego wykonawcę.  

Ad. 3) Opiniowanie materiałów sesyjnych – XXX zwyczajna sesja Rady Miejskiej – 
28.05.2020 r.: 

• Zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 2020-
2037 (mat. I z autopoprawką) 

• Zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2020 (mat. II z autopoprawką) 

Skarbnik Sławomir Kolasiński przedstawił proponowane zmiany, które w znacznej mierze dotyczą 
dwóch omówionych wcześniej inwestycji, tj. budowa przedszkola w Krzyżu – uzupełnienie środków 
w 2021 roku (zmiana w WPF), zmiana w Budżecie związana jest z wypowiedzeniem umowy na ulicę 
Lwowską i koniecznością ogłoszenia nowego przetargu, przeniesienia 11.190.489 zł i zdjęcia 
z dochodów na tym zadaniu kwoty 9.190.489 zł. 2 miliony złotych przesunięte zostaną 
na zagospodarowanie odpadów komunalnych, ponieważ trzeba podpisać umowę z MPGK na kolejne 
trzy miesiące. Inne, mniejsze zmiany to kwoty związane z darowiznami, środkami na ochronę 
środowiska oraz przesunięcia w działach związanych z oświatą. Po zmianach dochody wyniosą 
817.471.350,07 zł, wydatki 840.785.769,07 zł, deficyt nie ulegnie zmianie. 

Radni nie zabierali głosu w dyskusji. Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił o sprawdzenie 
quorum, a następnie poddał pod głosowanie opinię. Głosowanie przeprowadzono w aplikacji eSesja.  
 

Materiał nr I z autopoprawką uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 
Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 2, wstrzymało się od głosu – 1. 

 
Materiał nr II z autopoprawką uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 

Za pozytywną opinią głosowało 4 radnych, przeciw – 2, wstrzymało się od głosu – 1. 
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Ad. 4) Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa o wysokości wsparcia udzielonego 

tarnowskim przedsiębiorcom w związku z COVID-19. 

Prezydent Piotr Augustyński przedstawił i omówił prezentację, w której zebrane zostały dane 
statystyczne za okres od  14 marca do 25 maja 2020 r., a dotyczyły one m.in. zawieszenia działalności 
gospodarczej (53 – głównie dotyczyło to taksówkarzy, lekarzy, stomatologów, fryzjerów, kosmetyczek 
oraz handlu obwoźnego) oraz bezrobocia – wg informacji PUP w okresie 29.02-25.05.2020 r. przybyło 
259 osób bezrobotnych z terenu Miasta Tarnowa. 

Działania antykryzysowe w postaci wsparcia udzielonego biznesowi przez GMT: mikropożyczki 
(10897 wniosków), dofinansowanie części kosztów wynagrodzeń pracowników oraz należnych od 
nich składek na ubezpieczenie społeczne (809 wniosków), dofinansowanie kosztów prowadzenia 
działalności gospodarczej dla osób samozatrudnionych (1081 wniosków), dofinansowanie części 
kosztów wynagrodzeń pracowników organizacji pozarządowych (25 wniosków). Wnioski 
przyjmowane są przez Powiatowy Urząd Pracy, który wg stanu na 25 maja 2020 r. pozyskał  z budżetu 
centralnego 64.854.000 zł na pomoc dla przedsiębiorców i wypłacił w ramach powyższych 
instrumentów wsparcia 25.182.619,82 zł. Dyrektor Wydziału Rozwoju Gospodarczego UMT 
Agnieszka Batko dodała, iż PUP na bieżąco wnioskuje o środki finansowe. Różnica między 
wysokością środków pozyskanych a wypłaconych wynika z błędów we wnioskach złożonych przez 
przedsiębiorców – po złożeniu odpowiednich korekt są one ponownie rozpatrywane.   

Po tych wyjaśnieniach Prezydent Piotr Augustyński kontynuował omawianie prezentacji: 

Wydane zostały dwa zarządzenia Prezydenta: nr 145/2020 w sprawie odstąpienia od pobierania 
czynszu z tytułu dzierżawy gruntu stanowiącego plac Rynek w Tarnowie oraz 156/2020 w sprawie 
ustalenia zasad wsparcia dla najemców lokali użytkowych i dzierżawców nieruchomości z zasobu GMT 
w związku z ograniczeniami w prowadzeniu działalności wobec wprowadzenia na obszarze 
Rzeczypospolitej Polskiej stanu zagrożenia epidemicznego i stanu epidemii. Zwolnienia z czynszów 
udzielane są przez Miejski Zarząd Budynków. Przygotowane jest kolejne zarządzenie, które obejmie 
zwolnieniami przedsiębiorców, którzy do tej pory nie mogli z nich skorzystać. 

Rada Miejska na sesji 23 kwietnia 2020 r. podjęła dwie uchwały: w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości: gruntów, budynków i budowli związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, 
niektórych grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z 
ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 oraz w sprawie 
przygotowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i warunków sytuowania 
obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 
gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być 
wykonane. 

Zwolnienia z czynszów udzielone przez Miejski Zarząd Budynków wyniosły 270.000 zł. W tym samym 
okresie (od 16 marca do 25 maja 2020 r.) Targowiska Miejskie odnotowały spadek dochodów 
w wysokości 616.000 zł (opłata targowa, strefa płatnego parkowania, park&ride, umorzenie 
czynszów). Przewidywany spadek dochodów tej jednostki do końca roku to 160 tysięcy złotych. 

Ze zwolnień od podatku od nieruchomości wprowadzonych uchwałą Rady Miejskiej skorzystało do tej 
pory 13 osób fizycznych (na łączną kwotę 6.151 zł; 19 kolejnych musi dopełnić formalności,) 
8 podatników – osób prawnych (na kwotę łączną 448.136 zł; 12 zadeklarowało chęć skorzystania ze 
zwolnienia, ale nie dopełnili formalności). Ulgi podatkowe zostały również udzielone na podstawie 
ordynacji podatkowej – w tym trybie złożone zostały 73 wnioski, a uzyskana pomoc to umorzenie 
podatku od nieruchomości (1.000.000 zł), umorzenie podatku od środków transportowych (16.700 
zł),  przesunięcie terminu płatności podatku (450.000 zł), rozłożenie na raty podatku (265.000 zł) 
oraz umorzenie należności cywilno-prawnych (ok. 450.000 zł). 

Łączna kwota wsparcia, jakie uzyskały tarnowskie firmy to 28.704.607 zł – w formie świadczeń 
wypłaconych przez PUP, zwolnień z podatków i opłat.  

Tarnowscy przedsiębiorcy korzystają też z realizowanego przez Urząd Marszałkowski Województwa 
Małopolskiego programu „Małopolska Tarcza Antykryzysowa – Pakiet Przedsiębiorczość” – z Miasta 
Tarnowa do programu zostało zakwalifikowanych 106 wniosków, dla 786 etatów. W ramach tego 
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instrumentu przedsiębiorca może uzyskać maksymalną kwotę 9000 zł na jeden etat w okresie 
3 miesięcy.  

Jeśli chodzi o świadczenia wypłacone przez tarnowski oddział ZUS, wg danych na 25 maja 2020 r. było 
to łącznie 19,7 mln zł. Świadczenie postojowe wypłacono 9.737 osobom, a zwolnień ze składek 
udzielono 21.265 przedsiębiorcom (dane z całego terenu obsługiwanego przez oddział ZUS). 

 

Po wysłuchaniu przygotowanych informacji Przewodniczący Sebastian Stepek zapytał, czy można 
powiedzieć, że jeśli chodzi o bezrobocie, w Tarnowie nie jest najgorzej. Prezydent Piotr Augustyński 
potwierdził, iż w tym momencie nie jest najgorzej, ale patrząc na wnioski o wypłatę postojowego, jeśli 
gospodarka nie ruszy, dużo osób może stracić pracę. Część osób może być na wypowiedzeniach, 
i dopiero w sierpniu, wrześniu będzie widać, jaka to jest skala. Zadeklarował też, że urzędnicy są do 
dyspozycji przedsiębiorców, pomagają wypełniać wnioski, trzy osoby z UMT zostały delegowane do 
pomocy w PUP.  

Przewodniczący Sebastian Stepek zapytał, jaka jest wysokość pomocy udzielonej przez Gminę Miasta 
Tarnowa (nie uwzględniając środków wypłacanych przez PUP i ZUS). Prezydent Piotr Augustyński 
podał, że jest to około 3,5 – 3,6 mln zł. Ustawa „COVID” pomogła wprowadzić zwolnienia od podatku 
od nieruchomości – i jest to pomoc udzielana bezpośrednio przez samorządy. Inne instrumenty 
wsparcia są w rękach władz wojewódzkich i centralnych. 

Przewodniczący Sebastian Stepek zwrócił też uwagę, że nie ubywa firm. Prezydent Piotr 
Augustyński jeszcze raz wymienił branże, w których przedsiębiorcy zawieszali działalności. 
Podkreślił, że bilans w CEIDG jest pozytywny. Nie ma zwolnień grupowych (oprócz jednej firmy 
z Wojnicza, która prawdopodobnie zmieni profil produkcji). 

Przewodniczący Sebastian Stepek podkreślił, że Tarnów nie jest – jak na przykład Kraków – 
uzależniony od branży turystyczno – gastronomicznej. Prezydent Piotr Augustyński poinformował, 
że przeanalizowany został cały rynek przedsiębiorstw w Tarnowie (w zestawieniu z Krakowem, 
Nowym Sączem i małopolską) – w Tarnowie są takie dziedziny przemysłu, których COVID nie dotknie 
za bardzo. Opracowanie powstało, aby można było łatwo znaleźć firmy, którym trzeba pomóc.  

Przewodniczący Sebastian Stepek zapytał, czy wnioski w sprawie zwolnień od podatków i opłat 
spływają w dalszym ciągu – Zastępca Dyrektora Wydziału Podatków i Windykacji UMT Elżbieta 
Starzyk potwierdziła, że podatnicy nadal dzwonią i pytają o informacje, dlatego należy się spodziewać 
dużej liczby wniosków o zwolnienie, jak również o zastosowanie ulg wynikających z ordynacji 
podatkowej.  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Sebastian Stepek zamknął posiedzenie Komisji 
Ekonomicznej o godzinie 1548. 

Na tym Protokół zakończono. 

 

 Przewodniczący Komisji Ekonomicznej 

 

 Sebastian Stepek 

Protokół sporządziła: 
Agnieszka Kowalik 
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Załączniki do Protokołu Nr 24/2020 

Zał. nr 1 Lista obecności członków Komisji Ekonomicznej na posiedzeniu 27.05.2020 r.  
(wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 2 Wynik głosowania imiennego – przyjęcie porządku posiedzenia (wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 3 Sprawozdanie Rb-NDS za okres od 1.01.2020 r. do 31.03.2020 r. 

Zał. nr 4 Sprawozdanie Rb-27S za okres od 1.01.2020 r. do 31.03.2020 r. 

Zał. nr 5 Sprawozdanie Rb-28 S za okres od 1.01.2020 r. do 31.03.2020 r. 

Zał. nr 6 Informacja WIM o przebiegu realizacji inwestycji 

Zał. nr 7 Prezentacja zadań realizowanych przez Wydział Infrastruktury Miejskiej (wydruk) 

Zał. nr 8 Prezentacja stanu realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w ramach Budżetu i WPF 
– Zarząd Dróg i Komunikacji (wydruk) 

Zał. nr 9 Informacja ZDiK o postępowaniach przetargowych 

Zał. nr 10 Wynik głosowania imiennego – opinia do mat. I’ (wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 11 Wynik głosowania imiennego – opinia do mat. II’ (wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 12 Prezentacja WRG dot. działań antykryzysowych dla biznesu (wydruk) 

 

 

 

 

 


